
Falugyűlés 
O föl deákon 

Vasárnap délelőtt az 
MSZMP községi szervezete 
és a községi népfrontbizott-
ság falugyűlést rendezett 
Öföldeákon a művelődési 
házban. A gyűlésen megje-
lent Komócsin Zoltán elv-
társ, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a Nép-
szabadság főszerkesztője, 
Győri Imre elvtárs. az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának első titkára, 
Szőnyi Ferenc elvtárs, a ma-
kói járási-városi pártbizott-
ság első titkára és dr. Forgó 
István elvtárs, a makói já-
rási tanács végrehajtó bizott-
ságának elnöke. 

A nagygyűlést Avar Tibor 
elvtárs, a községi pártszerve-
zet titkára nyitotta meg, 
majd a népes hallgatóság-
nak Győri Imre elvtárs mon-
dott beszédet. Elemezte 
Csongrád megye gazdasági 
helyzetét és ismertette a me-
zőgazdasági termelés növelé-
sének feladatait. Beszédet 
mondott a gyűlésen Komó-
csin Zoltán elvtárs is. 

A sikeres gyűlés után Ko-
mócsin Zoltán és Győri Im-
re elvtársak együttmarad-
tak termelőszövetkezeti ta-
gokai, az egybegyűlt dolgo-
zókkal és hosszasan elbeszél-
gettek velük a fahisí élet 
problémáiról. 

4 z új üzentbcfi 

Két éve kezdték meg a Szegedi Gumigyár építését, 
s ez év végére sor kerül részleges üzembehelyezésére. 
Fent: Szerelik a gépeket a nagycsarnokban. Lent: További 
üzemrészek épülnek a gyár területén. 

Verseny tavaly és most 
Abban, hogy a szegedi ru-

hagyár múlt évi tervét 102,2 
százalékra teljesítette, nagy 
szerepet játszott a szocialista 
brigádok jó munkája, és az 
a pezsgő élet, amely a mun-
kaversenyt egész éven át jel-
lemezte. A gazdasági vezetők 
íéűismertek ezeknek a moz-
galmaknak fontosságát és 
több ízben, a különböző fel-
edatok megoldásánál támasz-
kodtak is a dolgozók ver-
eenylendületére, lelkesedé-
sére. 

• Tizenkilenc brigád 
Így azután mindenki jól 

járt. Megoldódtak a felada-
tok, g hatalmas lépést tett 
előre mindkét mozgalom. 
Egy év alatt tíz új brigád 
alakult, s ezzel 19-re emel-
kedett a szocialista címért 
küzdő kollektívák száma a 
ruhagyárban. A brigádmoz-
galom népszerűségére jel-
lemző, hogy az üzem külön-
böző területein teljesen ön-
kéntes alapon alakultak ezek 
a kollektívák. S valószínű-
leg az egyéni és kollektív 
kezdeményezések következ-
ménye, hogy egy sem bom-
lott fel. 

A brigádok a szakszerve-
zeti bizottság és a gazda-
sági vezetők segítségével ha-
tározzák meg vállalásaikat, 
amelyek legtöbb esetben 
egyéni felajánlásokon ala-
pulnak. Ezeket a brigádnap-
lókban rögzítik, 

A vállalások széles skálá-
ján egyaránt megtalálhatók 
a szakmai, politikai és kul-
turális célkitűzések, felada-
tok. A vállalások között sze-
repel többek között: „sajá-
títs el több reszortot- moz-
galom. a munkaidő jobb ki-
használása, a pontos munka-
kezdés és befejezés, vala-
mint a késések, igazolatlan 
hiányzások megszüntetése is. 
A kitűzött feladatok ellenőr-
zésekor minden esetben fi-
gyelembe veszi a szakszerve-
zeti bizottság, hogy a válla-
lás minden pontja konkrét és 
értékelhető legyen. 

Jelenleg 13 brigád küzd a 
szocialista címért. Ezek 
többsége a kitüntetés jogos 
várományosa, hat kollektíva 
pedig már megszerezte, 6Őt 
ebből négy brigádot kétsze-
resen zászlóval tüntettek ki. 

P l A verseny lendülete 
érdekelten 

A munka verseny számsze-
rúségében több dolgozót vonz, 
mint a brigádmozgalom. A 

Hagyományok és tapasztalatok 
a ruhagyárban 

munkaverseny feltételeit szé-
les körben ismertetik min-
den esetben. Az értékelés 
gyors, pontos és rendszeres. 
A verseny lendületét nagy-
mértékben elősegítette, hogy 
az eredményeket mindig is-
mertették. 

A szakszervezeti bizottság 
figyelme mindenre kiterjedt. 
Több esetben foglalkozott 
olyan problémákkal, apróbb 
ügyekkel, amelyek a terme-
lést látszólag csak kismér-
tékben akadályozták, valójá-
ban azonban nagymértékben 
befolyásolták. Beleszóltak és 
elintéztek többek között 
olyan problémákat, mint 
egy-egy „szoros« vagy „laza* 
reszortelosztás, kisebb szer-
vezési hiba, egy-egy szalag 
anyagellátásának gondjai stb. 
Ezek nem nagy dolgok, kö-
vetkezményeik azonban ká-
rosak lehetnék. 

83 Negativ tapaszlalatok 
A munkaverseny, a szocia-

listabrigád-mozgalom szép 
eredményekkel dicsekedhet a 
múlt évben a szegedi ruha-
gyárban. A szép és követésre 
méltó eredmények mellett 
azonban nem szabad megfe-
lejtkeznie az üzemj bizott-
ságnak, a gazdasági vezetők-
nek és brigádvezetöknék a 
múlt év negatív tapasztala-
tairól sem. 

tg}' például arról: a szala-
-gonként egy összegben ki-
tűzött céljutalom következ-

ménye volt, hogy az első he-
lyezettek kevesebb pénzju-
talmat kaptak — mert töb-
ben voltak —, mint például 
a negyedik helyezettek. Vagy 
az első feléves munkaver-
seny eredményhirdetésekor 
kiderült dologról. Annyira 
szorgalmazták a mennyiségi 
eredményéket, hogy megfe-
lejtkeztek a minőségről. így 
történt, hogy az egyébként 
első helyezést elért szalag 
teljesen kiesett a verseny-
értékelésből, rossz minőségi 
mutatói nüatt. 

Az azonban már ismét kö-
vetésre méltó, ahogyan 
ezekre a kudarcokra reagál-
tak az egyes szalagok, bri-
gádok. Az időleges elkesere-
dés átcsapott egy jó érte-
lemben vett „azért is meg-
mu tatomra!* S volt, akik-
nek sikerült is a bizonyítás. 

A múlt év hagyományain 
és tapasztalatain okulva gon-
dolnánk, hogy most minden 
rendjén megy a ruhagyár-
ban. S most a kép a követ-
kező: 

A versenyfeladatokat csak 
január végén adták ki, s a 
brigádok még csak most tud-
ják felbontani saját munka-
területüknek megfelelő vál-
lalásokra. S mivel nincs 
konkrét vállalás, nem lehet 
olyan jó, gyors, nyilvános 
értékelés sem, mint tavaly 
volt. Pedig ami a műit év-
ből jó visszamaradt, azt iga-
zán kár elfelejteni. 

M é r y É v a 

Újjáválasztották a népfroníbizottságot 
Kiskundorozsmán 

Több százan vettek részt a kiskuudorozsmai népfront-
bizottság újjáválasztó nagygyűlésén. Forgó András, a nép-
frontbizottság elnöke a gyűlésen beszámolt a népfront el-
múlt négyévi tevékenységéről.. Az elmúlt esztendőben a 
lakosság közel 300 ezer forint értékű társadalmi munkával 
segítette a község igényeinek kielégítését, s ennek megszer-
vezésében is nagy szerepet vállalt a népfrontbizottság. 
Sokat fáradoztak a község tisztaságáért, a sertéshizlalási 
terv teljesítéséért, amelyért a kormány 15 ezer forintos ju-
talmat adott. 

A nagygyűlés résztvevői megválasztották a 60 tagú 
népfrontbizottságot, amelyben képviselve van á község la-
kosságának minden rétege. Az első bizottsági ülésen meg-
választották a kilenctagú elnökséget és ezen belül Forgó 
András pedagógust elnöknek. Tapodi Ferencet, a tanács 
pénzügyi csoportvezetőjét titkárnak. 

Eredmények és gondok 
megyénk gazdasági életében 

Munkásgyűlés a vásárhelyi kötöttárugyárban — Győri Imre 
elvtárs mondott beszédet 

A Csongrád megyei pártbizottság 1964. január 10-én 
határozatot hozott, melyben rögzíti valamennyi kommu-
nista pártszervezet és pártbizottság alapvető kötelességét 
a gazdasági tevékenység támogatásában. E határozat 
szellemében látogatott hétfőn Hódmezővásárhelyre, a 
Divat Kötöttárugyárba Győri Imre elvtárs, a megyei párt-
bizottság első titkára és Pérjési László elvtárs, a megyei 
párt-végrehajtóbizottság tagja, a szegedi városi pártbizott-
ság első titkára, akiket elkísért az üzembe Sajti Imre 
elvtárs, a Csongrád megyei pártbizottság tagja, a hódme-
zővásárhelyi városi pártbizottság első titkára. 

Tanácskozás a gyár vezetőivel 
Délelőtt Győri Imre és 

Perjési László elvtársak az 
üzem és a szocialista brigá-
dok vezetőivel tanácskoztak, 
számba vették a gyár múlt 
évi eredményeit, jelenlegi 
helyzetét és problémáit. Ár-
vái Jenő elvtárs, az üzem 
igazgatója elmondotta, hogy 
a fennállásának 75, évfordu-
lójához közeledő gyár a fel-
szabadulás óta megtízszerez-
te termelését. dolgozóinak 
létszáma pedig hatszorosára 
emelkedett. Az ország leg-
nagyobb gyapjú-kötöttáru-
gyára ebben az esztendőben 
mintegy ötmillió darab kü-
lönféle kötöttholmit készít. 

S jóllehet milliókat költöttek 
és költenek most is a beru-
házásokra és felújításokra, a 
hatalmas fejlődéssel együtt 
számos problémát is nyilván-
tartanak. Anyagellátási és 
raktározási nehézségekkel 
küzdenek, gyakran kerül na-
pirendre új gyártmányok be-
vezetése. gondot okoz az új 
munkások szakmai képzése 
és általában a szakmunkás-
gond. Szegedtől várnák a se-
gítséget, ha itt hurkolóipari 
technikumot lehetne szervez-
ni, a szakmunkásképzésben 
pedig megfelelő szakközép-
iskola létrehozása segíthet-
ne. Gondot okoz a munkás-
szállítás is. 

A felvetett problémákra 
Győri Imre elvtárs válaszolt. 
Megemlítette, hogy az üzem 
gondjai részét képezik a me-
gye, az ország gazdasági 
problémáinak és egyúttal 
igazolják, mennyire helyes 
a párt álláspontja, amikor 
napjainkban a gazdasági kér. 
(lésekre tereli a figyelmet 
A megoldás kulcskérdése az* 
hogy tudnak-e a vezetők 

megfelelően támaszkodni a 
dolgozó tömegekre. Ébren 
tudják-e tartani munkaked-
vüket, munkalendületüket? 
Emberi közelségbe tudnak-a 
kerülni a munkásokkal? 

Rámutatott Győri Imre 
elvtárs arra is, hogy óriási 
az üzemi pártszervezetek fe-
lelőssége. Fontos, hogy a gaz-
dasági vezetők erre mindig, 
számíthassanak, amikor a 
termelés fejlesztésére töre-
kednek vagy szembeszállnak 
a munkafegyelem megsértői-
vel. 

A tanácskozás után az 
üzembe érkezett pártvezetők 
megtekintették a gyárat, 
munkásokkal beszélgettek, 
majd délután munkáseyűi"-
sen vettek részt. 

Gyűlés az üzem művelődési otthonában 
Az üzem művelődési házá-

ban megtartott gyűlést Kiss 
István elvtárs, az üzemi párt-
bizottság titkára nyitotta 
meg, majd Győri Imre elv-
társ mondott beszédet. 

Meleg szavakkal köszön-
tötte a gyár dolgozóit, majd 
tájékoztatta őket az ország 
és a megye helyzetéről. El-
mondotta, hogy országunk-
ban 

r e n d é s n y u g a l o m v a n , b é -
k é s é p í t ő m u n k a f o l y i k az 
i p a r b a n é s a m e z ő g a z d a -
s á g b a n e g y a r á n t . 

A dolgozók egyetértenek a 
párt helyes politikájával, és 
ezt nem utolsósorban olyan 
példák bizonyítják, mint az, 
hogy ősszel a dolgozó pa-
rasztság megértette a kor-
mány és a párt felhívását és 
idejében, jó minőségben el-
vetette a kenyérgabonát. Ha-
sonló példa az is, hogy a 
tél nehézségei alaposan pró-
bára tették népünket, s en-
nek ellenére jellemző a fe-
gyelmezettség, a dolgozók 
megértik az ország nehézsé-
geit. 

Gondjainkkal kapcsolat-
ban Győri elvtárs elmondot-
ta, hogy mindent fejlődésé-
ben kell vizsgálni. És 

a f e j l ő d é s j e l e n t ő s , g y o r s 
ü t e m ű , n i n c s o k u n k a z e l -
k e d v e t l e n e d é s r e . 

Csongrád megye is gyors 
ütemben iparosodik, és ipari 
jellegű mezőgazdasági me-
gyévé válik. 

Beszélt Győri elvtárs az 
ipar és a mezőgazdaság fej-
lesztéséről is. Mint mondot-
ta: egyik fő gondunk az épít-
kezés. Az építőipar az el-
múlt évben elmaradt a terv-
teljesitésben és a párt, a 
kormány igyekszik megol-
dást találni erre a problé-
mára. Másik gondunk az 
iparban a termelékenység. 

A t e r m e l é k e n y s é g n e m 
e m e l k e d e t t a z e l m ú l t i d ő k -
b e n úgy , a h o g y c é l u l t ű z -
t ü k k i . 

Elég drágán termelünk — 
nem utolsósorban azért, 
mert sokkal több, munkást 
foglalkoztatunk. Látnunk 
kell azonban, hogy az új 
munkaerő beállításának for-
rásai kiapadóban vannak. 
Arra ( kell törekedni, hogy 
meglevő erőinket a lehető 
leggazdaságosabban gyümöl-
csöztessük. Hasonlóan fontos 
a minőség. E téren sem si-
került minden elképzelésün-
ket megvalósítani, még a 
Hódmezővásárhelyi Divat-
Kötöttárugyárban sem. 

A mezőgazdaság fejleszté-
sével kapcsolatban Győri 
elvtárs jellemezte a terme-
lőszövetkezetek fejlődését. 
Rámutatott, hogy tavaly me-
gyénkben a gyenge tsz-ek 
száma egyharmaddal csök-
kent és tájékoztatta a mun-

kásokat kormányunknak a 
kenyérgabona-probléma meg-
oldására tett intézkedéseiről. 
Említést tett arról, hogy a 
dolgozók gyakran szóvá te-
szik a húshiányt. Ez össze-
függésben van az életszínvo-
nal emelkedésével. 

Az életszínvonal orszá-
gunkban. egyenletesen emel-
kedik, javultak az anyagi 
körülmények, 

például a kereskedelmi for-
galom megyénkben tavaly 11 
százalékkal emelkedett. A 
figyelem az élelemre és egy-
re inkább ruházati cikkekre, 
tartós fogyasztási cikkekre 
irányul. Nagymértékben meg-
nőtt megyénkben is a taka-
rékbetét-állomány, amely 1963 
végén megközelítette a fél-
milliárd forintot. Mindez 
nem utolsósorban azt je-
lenti, hogy a dolgozók bíz-
nak a jövőben, nyugodtan 
élnek, tervezgetnek. Ugyan-
akkor vannak problémák is 
az ellátásban és a bizalom 
jele, hogy ezeket a problé-
mákat őszintén! nyíltan szó-
vá teszik. A húshiánnyal és 
a tüzelőhiánnyal kapcsolat-
ban el kell mondani, hogy 
az igények olyan rohamosan 
emelkednek, hogy a terme-
lés eddig nem tudott velük 
lépést tartani. Gondoljunk 
csak arra, hogy ma már a 
falusi lakosság is belépett a 
húsvásáriók és a tüzelővá-
sárlók közé. S számítva arra, 
hogy 

az igények a következők-
ben is rohamosan nőnek, 
a termelést pedig csak fo-
kozatosan növelhetjük, 

nem lé het azt ígérni, hogy 
az említett problémákat már 
ebben az évben meg tudjuk 
oldani. 

Megemlítette Győri élv-
társ azt is, hogy a tüzelő-
kérdésben, valamint a hús-
kérdésben a kormány kéri 
és várja a dolgozók támoga-
tását. A készletek évről évre 
növekednek és az ellátás ja-
vul. Éppen ezért helytelen 
az a jelenség, ami helyen-
ként tapasztalható, hogy 
egyesek túlzott mennyiséget 
vásárolnak tüzelőből. Helyte-
len volt az a korábban ér-
vényesült nézet is, hogy a 
vidéki városokban a lakott 
területen ne tartsanak az 
emberek állatokat, ne hiz-
laljanak sertést. 

Az a helyes, ha a háztáji 
gazdaságokban minden le-
hetőséget kihasználunk az 
árutermelésre és a csalá-
dok saját ellátásának ja-
vítására. 

Azok a dolgozók tehát, akik 
korábban foglalkoztak jó-
szágtartással, folytassák azt 
tovább, tartsanak aprójószá-
got, hizlaljanak sertést, hi-

szen ez hozzájárul az or-
szág ellátásának javításához. 

Részletesen foglalkozott 
Győri elvtárs a lakáskérdés-
sel. A lakáskérdés megoldá-
sa nagyon nagy probléma 
hazánkban — mondotta. — 
Megfelelő ütemben teljesít-
jük az ötéves terv előírásait, 
ezrével építjük a lakásokat, 
ennek ellenére a lakásprob-
léma továbbra is nagy, mert 
az igények nőnek. Nehezíti a 
helyzetet, hogy esetenként 
olyanok is igényelnek, akik 
nem egészen jogosultak. Az 
építőipar anyagellátása az 
utóbbi években javult, de a 
kapacitás nem elegendő, és 
az is igaz, hogy építőiparunk 
elmaradt a világszínvonal-
tól. Mindent egybevetve 

nyíltan meg kell mondani* 
hogy nem lehet máról hol-
napra kielégíteni az igé-
nyeket. 

A párt és a kormány foglal-
kozik azzal a kérdéssel, ho-
gyan lehetne az építést meg-
gyorsítani. 

Befejezésül Győri elvtárs 
kijelentette: hazánkban és 
megyénkben a szocialista 
építés feltételei jók, elsősor-
ban azért, mert a munkások 
és a dolgozó parasztok szor-
galmasan dolgoznak. Ered-
ményeink elsősorban az ő 
munkájuknak az eredménye. 

Jók az é p í t ő m u n k a n e m -
zetközi feltételei is, 

az elmúlt években enyhült 
a feszültség, valamelyest 
csökkent a háborús veszély, 
de nem azért, mintha az im-
perialisták jobb szívűek let-

tek volna, hanem azért, 
mert a szocialista világrend-
szer erősödése alapjaiban be-
folyásolja a világ fejlődését. 
A szocialista világrendszer 
olyan hatást tud ma már 
gyakorolni a világ dolgainak 
menetére, hogy 

a problémák zöme már 
nem oldódhat meg az im-
perializmus javára fcgyveS-
res eszközökkel, hanem a 
szocializmus javára békés 
úton. 

Javul a helyzet általában itt 
Csongrád megyében is, még-
pedig úgy, ahogyan dolgo-
zunk. A szocializmus-építé-
sének legfőbb frontja ma a 
gazdasági munka. Egyben ez 
az osztályharc legfőbb terü-
lete. A legosztályharcosabb 
tett ma: helytállni a gazdasági 
munkában, mert ezzel tudjuk 
az anyagi javak termelését 
meggyorsítani, ami a dolgozó 
nép felemelkedésének alap-
ja. Népünk, Vásárhely osz-
tályharcos munkássága ezt 
jól érti, és erejével, igyeke-
zetével. tudásával méltókép-
pen helytáll a szocializmus 
építésében. 
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